

## Das erklärte Badge The explained badge

Klaus Kietzmann  
EAASDC Honorary Lifetime Member

Everybody knows this situation. You're standing in front of a person and you're looking at the badge asking, "What the hell should this mean?" So, I like to explain some badges in a little series.

On the website of the German club Rhinestone 666 situated near Bonn you can read (only in German):

"The name of our club derives from the kilometer stone standing on the banks of the river Rhine in Niederkassel: there is the Rhine kilometer 666. As malapropism of this words and translation into English the name Rhinestone 666 developed. We attach value that "666" should be announced as "Triple six". Our name has nothing to do with the English meaning imitated jewellery." The name is also not related to the well-known country song "Rhinestone Cowboy".

The badge shows the river Rhine and the kilometer stone 666.



Jeder kennt die Situation. Man steht vor einer Person mit einem Badge und fragt sich, was ist da abgebildet und was hat das mit dem Klub zu tun? Daher möchte ich in einer kleinen Serie einige Badges erklären.

Auf der Klub-Homepage der Rhinestone 666 steht dazu:

„Der Name unseres Vereins leitet sich von dem am Rheinufer in Niederkassel stehenden Kilometerstein ab; dort ist der Stromkilometer 666. Aus einer Verballhornung dieser Begriffe und anschließender Übersetzung ins Englische entstand daraus der Name Rhinestone 666, wobei wir Wert darauflegen, dass der Namensteil "666" als "Triple six" ausgesprochen wird. Unser Name hat also weder mit dem englischen Wort "rhinestone" für "Strass, unechter Schmuck" noch mit der mittelalterlichen Symbolik der Ziffer 666 für das Böse zu tun.“ Der Name hat also nichts mit dem bekannten Country-Song vom Rhinestone Cowboy (Strassstein-Cowboy) zu tun.

Das Badge zeigt einen stilisierten Fluss und den Kilometerstein 666.